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خبر

برخی  در  افراد محلی  برخی  که  هایی  کلیپ  و  تصاویر 
روستاهای لارستان استان فارس به ویژه روستای درز سایبان 
و کوه ها و تپه های اطراف این منطقه در اختیار ایرنا قرار 
داده اند، حاکی از تلف شدن حیات وحش و کل و بزهای 
کوهی ناشی از شیوع ویروس طاعون نشخوارکنندگان است.

آبشخورهایی که جان می دادند؛ هم اینک جان می گیرند

کل و بزهای کوهی که به دلیل بروز خشکسالی عمیق 
امسال با تنی خسته و تشنه برای رسیدن و نوشیدن جرعه 
آبی به پایین کوه های اطراف و آبشخورهای موجود در 
منطقه می آیند اما در چشم به هم زدنی به دلیل آلوده بودن 
این آبشخورها دچار بیماری فلج کننده و مرگبار طاعون می 

شوند و یکی پس از دیگری جان می دهند.
برخی ها نیز با تن رنجور و نیمه جان درگوشه و زیر سنگ 
لاخ ها و کوه های اطراف افتاده اند و آماده جان دادن 

هستند.
آمار دقیقی از شمار تلفات گونه های کل و بز در سطح 
زیست  محیط  حفاظت  مدیر  نیست؛  مشخص  منطقه 
شهرستان لارستان در این باره گفت: با اقدامات پیشگیرانه 
و کنترلی، بیماری به مناطق حفاظت شده از جمله منطقه 
هرمود که مامن و زیستگاه اصلی کل و بزهای کوهی است، 

نرسیده است.
»خدانظر انصاری« معتقد است که با توجه به خشکسالی 
و کاهش محسوس بارندگی ها و کمبود شدید منابع آبی 
برخی از کل وبز های خارج از مناطق حفاظت شده که بر 
اثر تشنگی به کوه ها و تپه های پایین می آیند و به دلیل 
استفاده مشترک با دام های اهلی از آبشخورهای نزدیک 

زیستگاه وحوش به بیماری مبتلا می شوند.
یادآور شد: بیماری طاعون نشخوارکنندگان کوچک  وی 
مشهور به ppr نوعی بیماری ویروسی بوده که در ایران 
شایع است و سالانه تلفات زیادی را در بین حیات وحش 

به خصوص کل و بز دارد.
این بیماری با شروع ناگهانی تب، ریزش ترشحات از چشم 
و بینی، زخم دهان، تنگی نفس، اسهال بدبو و سرفه بروز 

می کند و دام مبتلا به  شدت لاغر شده و تلف می شود.
انصاری با بیان اینکه این بیماری از طریق دام های اهلی 
به وحوش منتقل می شود، گفت: هم اینک در بخش هایی 
از منطقه درز و سایبان که آزاد و خارج از مناطق چهارگانه 
محیط زیست است، بیماری مشاهده شده و موجب تلفاتی 

در گونه کل و بز شده است.
وی با تاکید بر اینکه با اقدامات پیشگیرانه تاکنون هیچ 
هرمود  شده  حفاظت  منطقه  در  بیماری  این  از  موردی 
مشاهده نشده است، اظهار داشت: پایش روزانه، لایه روبی 
و ضد عفونی، پر کردن آبشخورها، ممنوعیت و جلوگیری 
از ورود هرگونه دام اهلی به منطقه خفاظت شده هرمود از 
جمله اقدامات و تمهیدات لازم برای کنترل و پیشگیری از 

ورد بیماری به مناطق حفاظت شده است.
و  همکاری  به  توجه  با  همچنین  شد:  یادآور  انصاری 
مشارکت اداره دامپزشکی لارستان مبنی بر واکسینه کردن 
دام ها تمامی دامهای اهلی داخل وحاشیه  منطقه حفاظت 

شده هرمود نیز واکسینه شده اند.
به گفته وی، پیش از این، برخی نیک اندیشان و انجمن 
سبزاندیشان منطقه خور لارستان تاکنون اقدام به ساخت 
۱۴ مورد آبشخور در اطراف و نزدیکی منطقه حفاظت شده 

هرمود کرده اند.
تعداد قوچ و میش منطقه حفاظت شده هرمود بر اساس 
سرشماری که آبان ماه امسال انجام شد، یک هزار و ۱۱۹ 
راس و شمار کل و بز وحشی در این منطقه  ۷۷۴ و جبیر 

نیز  ۵۴۳ راس است.
منطقه حفاظت شده هرمود با ۲۱۰هزار هکتار مهمترین 
زیستگاه قوچ لارستان مشهور به قوچ مینیاتوری، جبیر، کل 
وبز و پرندگانی نظیر هوبره ، انواع پرندگان شکاری و گربه 

های وحشی در جنوب شرقی استان فارس است.
وی گفت: ورود بیماری طاعون)PPR( به منطقه لارستان 
در نمونه ارجاعی از سوی اداره محیط زیست لارستان و در 
آزمایشگاه مرکزی دامپزشکی استان فارس نیز تایید شده 
است و با وجود پوشش بالای ۹۰درصدی واکسیناسیون 
در دام های اهلی اطراف مناطق حفاظت شده اما همچنان 
شاهد شیوع این بیماری مهلک در حیات وحش هستیم.

انصری اظهار داشت: وسعت زیاد منطقه حفاظت شده 
که بین استان فارس و هرمزگان واقع شده است، ورود 
و  مجوز  بدون  منطقه  به  مجاز  غیر  عشایری  دام های 
عدم  وحش،  حیات  آبشخورهای  مجاورت  در  سکونت 
همکاری تعداد معدودی از دامداران برای واکسیناسیون 
PPRوجود  بیماری   علیه  بر  روستایی  دام های  رایگان 
خشکسالی کم سابقه در منطقه که خود باعث سرازیر 
شدن دام های وحشی به دامنه کوه به منظور یافتن آب و 
علوفه می شود از جمله دلایل بروز و شیوع این ویروس 

در بین وحوش است.
مدیر اداره دامپزشکی لارستان نیز گفت: تمامی اقدام ها، 
تمهیدات و فعالیت های لازم برای کنترل و جلوگیری از 

شیوع این بیماری در سطح منطقه انجام شده است.
سروش اسدی در این زمینه گفت: از زمان شناسایی و شیوع 
بیماری و در کمترین زمان ممکن با همکاری بسیاری از 
دامداران در سطح منطقه عملیات گسترده واکسن علیه 

بیماری آغاز شد.
وی بیان کرد: طی حدود دو هفته گذشته بالای ۹۰ درصد و 
بیش از ۲۰۰ هزار راس دام در سطح مناطق مختلف لارستان 

واکسینه شدند.
اسدی اضافه کرد: شیوع بیماری در حیوانات و دام های 
اهلی به ویژه در میان بز و گوسفند بالاست و با توجه به 
مسری بودن و شیوع گسترده در صورت کوتاهی و غفلت در 
واکسینه شدن تمامی حیوانات و دام هی اهلی امکان بروز 

به حیات وحش نیز وجود دارد.
وی دلیل بروز و شیوع این بیماری در میان وحوش و در 
برخی مناطق روستایی و کوه های اطراف را ناشی از وجود 

آبشخورهای مشترک دانست.
اسدی معتقد است که خشکسالی و سرازیر شدن برخی 
مناطق  اطراف  و  ها  وه  پایین  های  دامنه  به  وحوش 
روستایی برای یافتن آب و خوراک و تماس با حیوانات 
اهلی و استفاده مشترک از آبشخورهای موجود در منطقه 
علت اصلی شیوع بیماری در بین حیات وحش و کل و 

بزهای کوهی در منطقه است.

سعید سهرابی مدیر طرح چهارباغ درباره قرار گرفتن نماد 
چوگان در خیابان چهارباغ عباسی گفت: نماد ها سنت و 
هویت ملی و استانی است؛ نماد چوگان قرار بود در میدان 
امام )ره( نصب شود، اما میراث فرهنگی تهران به دلایلی با 

این موضوع مخالفت کرد.
او ادامه داد: در نهایت با هماهنگی هایی که شد این 
نماد در ابتدای خیابان تاریخی چهارباغ عباسی نصب 
بازتاب خوبی در میان  اینجا  شد و خوشبختانه تا به  

مردم داشته است.
مدیر طرح چهارباغ گفت: این نماد با پیشنهاد سازمان 
زیباسازی شهرداری اصفهان و هماهنگی میراث فرهنگی و 

هیئت چوگان ساخته و نصب شد.
سهرابی افزود: حسن ملانوروزی هنرمند مجسمه ساز خالق 
این نماد است، این اثر شش و نیم متر ارتفاع، پنج متر 

عرض و حدود ۱۲۰۰ کیلوگرم وزن دارد.
وی خاطر نشان کرد: چوگان میراث مشترک فرهنگی است، 
موجب وحدت و دوستی کشور ها می شود و باید بیش از 

پیش به آن اهمیت داد.
سهرابی تصریح کرد: با اقداماتی که قبیل از نصب نماد 
چوگان و ترویج این ورزش در میان مردم،  همراه با احیای 
این ورزش  بود جایگاه  امیدوار  میادین ورزشی می توان 
کهن، اصیل و ریشه دار ارتقاء یابد و شاهد معرفی بیشتر 

این ورزش ایرانی به جهانیان باشیم.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

طاعون نشخوارکنندگان به جان حیات وحش لارستان افتاد

»مدیر طرح چهار باغ اصفهان« خبر داد:

نصب نماد چوگان در خیابان تاریخی چهارباغ

حرف اول

نصف  جهان

همسان سازی حقوق مشمول 
بازنشستگان مشاغل سخت و 

زیان آور نمی شود
مدیرکل تامین اجتماعی خراسان شمالی گفت: مصوبه هسمان 
سازی حقوق ، مشمول بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور 

به دلیل برخورداری از ارفاق بازنشستگی نمی شود.
سید احمد سیدی روز گذشته در نشست خبری با اصحاب 
با  آور  زیان  و  سخت  مشاغل  کارگران  داشت:  اظهار  رسانه 
برخورداری از ارفاق قانونی با سابقه مستمر ۲۰ ساله و یا متوالی 
۲۵ ساله با دریافت ۳۰ روز حقوق بدون رعایت شرط سنی از 
مزیت بازنشستگی بهره مند شدند و مصوبه همسان سازی 

حقوق مشمول این گروه از مستمری بگیران نخواهد شد.
وی اضافه کرد: این بازنشستگان صرفا از سقف افزایش حقوق 
۳۹ درصدی مصوب ۱۴۰۰ که در احکام سال جاری که اردیبهشت 

ماه سال جاری اعمال می شود،برخوردار  خواهند شد.
وی اظهارداشت:  ۹۰ درصد از معترضین به همسان سازی 
دراستان خراسان شمالی که در اوایل هفته گذشته در برابر 
ساختمان تامین اجتماعی در بجنورد تجمع کردند، بازنشستگان 

برخوردار از قانون  اشتغال سخت و زیان آور بودند.
به گفته وی سقف حقوق دریافتی این افراد نیز نسبت به سایر 
مستمری بگیران بالاست و عدم اجرای همسان سازی  نیز برای 

این افراد برابر قانون اعمال نمی شود.

حذف  حقوق بگیران ۱۰۰ میلیون ریالی از همسان سازی

مدیرکل تامین اجتماعی دریافت کنندگان حقوق بالای ۱۰۰ 
میلیون ریال و بازنشستگانی که به دلیل شرایط سنی با سابقه 
کمتر از ۲۰ سال بازنشسته شدند را از دیگر گروههای مستمری 
بگیر تامین اجتماعی اعلام کرد که طبق قانون، همسان سازی 

مشمول آن ها نخواهد شد.
از  بازنشستگان  از  سیدی اظهار داشت: تمام این سه گروه 
افرادی ۳۹ درصدی حقوق مرتبط با ۱۴۰۰ که احکام آن ها 
اردیبهشت ماه سال جاری صادر می شود، برخوردار خواهند شد.

اعمال همسان سازی از اردیبهشت ماه

مدیرکل تامین اجتماعی استان خراسان شمالی گفت : اعمال 
همسان سازی حقوق در احکام بازنشستگان از اردیبهشت ماه 
سال جاری اجرایی می شود و حداقل دریافتی بازنشستگان 
مشمول حداقلی بگیران با سابقه ۲۰ و ۳۰ سال حدود ۳۹ 

میلیون ریال و مابقی نیز حدود ۴۳ میلیون ریال می رسد.
سیدی با بیان اینکه مرحله اول همسان سازی حقوق مستمری 
بگیران و بازنشستگان تامین اجتماعی درمرداد ۱۳۹۹ اجرا شد 
گفت: افزایش حقوق بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی 
به میزان افزایش حقوق بازنشستگان کشوری است و حقوق 
بازنشستگان و مستمری بگیران این سازمان نیز نسبت به 
اسفند ماه ۱۳۹۸ در ۲ مرحله افزایش و متناسب سازی به 

میزان ۱۳۰ درصد افزایش داشته است.
وی افزود: مرحله دوم همسان سازی از فروردین ۱۴۰۰ نسبت به 
حقوق اسفندماه ۱۳۹۹ بوده است که مستمری بگیران حداقل 
بگیر ۳۹ درصد افزایش حقوق و سایر سطوح ۲۶ درصدبه اضافی 
مبلغ ثابت ۲ میلیون و ۴۸۳ هزار ریال که این افزایش اگر از 

۷۵ درصد زمان برقراری مستمری کمترباشد ترمیم می شود.
حقوق  گفت:  شمالی  خراسان  اجتماعی  تامین  کل  مدیر 
بازنشستگان تامین اجتماعی با ۲۰ سال سابقه دارای ۲ فرزند و 
یک همسر در اسفند ۱۳۹۸، ۱۶ میلیون ریال بود که با همسان 
سازی حقوق مرداد سال ۹۹ به ۲۴ میلیون ریال رسید و با 
افزایش های امسال دریافتی آن ها ۳۹ میلیون ریال می شود.

وی با بیان اینکه همچنین میزان دریافتی حقوق بازنشستگان 
با ۳۰ سال سابقه ۱۶ میلیون و ۷۰۰هزار ریال بود و با اعمال 
همسان سازی مرداد سال ۹۹  به ۲۸ میلیون ریال رسیده است 
افزود: در مجموع  با همسان سازی امسال دریافتی آن ها ۴۳ 
میلیون ریال می شود. استان ۸۶۳ هزار نفری خراسان شمالی 
دارای ۱۹ هزار و ۵۰۰ بازنشسته تحت پوشش تامین اجتماعی 
دارد که ۶۵ درصد بازنشستگان را آقایان و ۳۵ درصد را بانوان 
تشکیل می دهند و در مجموع بیش از ۳۸ درصد از جمعیت 

استان از پوشش بیمه ای برخوردارند.

تامین  اجتماعی

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید امیرحسین اسعدی  را گرامی می دارد

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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جامعه

دبیر شورای ائتلاف نیروهای انقلابی اسلامی استان البرز 
گفت که بانوان در مشارکت افزایی انتخابات به دلیل 
داشتن مدیریت خانواده نقشی موثری دارند که بار دیگر 
در انتخابات  ۱۴۰۰ به وظیفه انقلابی و ملی خود عمل 

می کنند.
علاءالدین سیفی روز گذشته با اشاره به اینکه بانوان 
درچهار دهه گذشته به خوبی نقش موثر و تاثیر گذار 
خود در تمام عرصه های سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و 
فرهنگی را نشان داده اند، خاطرنشان کرد: در این دوره 

از انتخابات نیز در خلق حماسه ای عظیم می کوشند.

وی مشارکت بانوان را در همه فعالیتهای سیاسی یک 
ضرورت دانست زیرا  زنان در تمامی عرصه ها نقش 
تعیین کننده و اثرگذاری در جامعه دارند که این هویت 

و جایگاه را مدیون مکتب امام خمینی )ره( هستند.
سیفی با بیان اینکه زنان با ایجاد فضای تفکر و تعقل 
در خانواده و بحث و گفت و گو با بقیه افراد می توانند 
در شور انتخاباتی، شناساندن و معرفی کاندیداها موثر 
واقع شوند، یادآورشد: امروزه حضور حداکثری بانوان در 
بطن جامعه نیز کاملا محسوس و قابل مشاهده است 
که قطعا نقش موثری در ارتقای جایگاه تاثیرگذاری آنها 

در جامعه ایفا می کند.
وی تصریح کرد: حضور نمایندگان زن در مجلس شورای 
اسلامی و شورای شهر و روستا در کشور هم نشان از 

اعتماد مردم  به زنان در عرصه نمایندگی دارد.
سیفی اضافه کرد: زنان به عنوان محور و الگوی خانواده 
وظیفه دارند شاخص های انتخاب درست را در اختیار 

فرزندان و سایر اعضای خانواده قرار دهند.
در  رهبری  مقام معظم  بیانات  بررسی  با  وی گفت: 
قبیل  از  شاخصه هایی  می توان  مختلف  سال های 
در  کارآمدی  فساد،  از  دوری  پاکدامنی،  امانتداری، 
مدیریت اجرایی کشور، دانستن نیازهای جامعه و مردم، 
هوشمندی و با برنامه بودن را به عنوان ویژگی های یک 

نماینده اصلح شناسایی کرد که باید توسط زنان و مادران 
برای اعضای خانواده تشریح شوند.

وی از تعهد، تخصص، پایبندی به ارزش ها و آرمان های 
انقلاب، پایبندی به تعهدات مطرح شده و اخلاق مداری 
به عنوان دیگر شاخص های مهم در انتخاب کاندیدای 
اصلح نام برد که زنان می توانند به عنوان محور خانواده 

به تبیین این معیارها در دل خانواده بپردازند.
وی ادامه داد: این روزها دشمنان با هیاهوی رسانه ای به 
دنبال اهداف مورد نظر خود در انتخابات ۱۴۰۰ از جمله 
حضور کم رنگ مردم ایران در پای صندوق های رای 

هستند که باید هوشیار باشیم.
دبیر شورای ائتلاف نیروهای انقلابی اسلامی استان 
البرز یادآور شد: بانوان در توسعه و تثبیت سرمایه های 
اجتماعی در جامعه ایرانی و اسلامی نقشی اثرگذار و 
غیر قابل انکار دارند و قطعا زنان فعال و اندیشمند ایران 
اسلامی با انتخابی درست و هدایت خانواده به سمت 
این جریان، نقش خود را در افزایش مشارکت حداکثری 

در انتخابات به خوبی ایفا خواهند کرد.
انتخابات ششمین دوره شوراهای اسلامی شهر و روستا 
انتخاباتی است که در تاریخ ۲۸ خرداد ۱۴۰۰ همزمان با 
انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری ایران برگزار 

خواهد شد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای البرز اعلام کرد 
که ۱۰ میلیون و۴۷۶ هزار تن کالا توسط ناوگان حمل 

ونقل عمومی سال گذشته در این استان جابه جا شد.
گودرز محمودی روز گذشته به خبرنگاران گفت: این 
میزان کالا نسبت به سال ۱۳۹۸ حدود ۴.۸۰  درصد در 
البرز افزایش نشان می دهد که در قالب ۷۹۸ هزار سفر 

جابه جا شده است.
وی ادامه داد: پارسال ۳۳ تن کالای ترانزیتی نیز در 
استان البرز از طریق ناوگان حمل بار زمینی جابه جا شد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای البرز گفت: ۹۳۱ 
هزار مسافر طی سال ۹۹ از طریق ناوگان عمومی استان 
البرز جابه جا شدندکه نسبت به مدت مشابه سال ۹۸ 

حدود ۴۱ درصد کاهش داشت.
وی بیان داشت: این تعداد مسافر در قالب ۱۰۸ هزار سفر 

خودروهای عمومی جابه جا شدند.
سال گذشته به دلیل محدودیت های کرونایی تعداد 
مسافرت ها با خودروهای عمومی در استان البرز کاهش 

یافت.

معاون استاندار البرز و فرماندار ویژه کرج اعلام کرد که 
با توجه به شرایط قرمز و محدودیت فعالیت ها، باید از 
توزیع نذورات و برگزاری محافل و مراسم افطاری در ماه 
مبارک رمضان پرهیز شود. به گزارش »دنیای هوادار«، 
غفور قاسم پور ضرورت رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
و فاصله گذاری اجتماعی را در شرایط قرمز کرونایی مورد 
تاکید قرار داد و افزود:توزیع نذورات و افطاری در قالب 
مراسم ماه مبارک رمضان در شرایطی که شیوع کرونا 
سبب تعطیلی فعالیت  بیشتر صنوف غیرضروری در 
شهرها شده است، جایز نیست. وی تصریح کرد: هرگونه 
مماشات با جریان های  قانون گریز و شکننده پروتکل 
ها با توجه به شرایط بسیار خطرناک کنونی که ابعاد 

گسترده زیان آوری به همراه خواهد داشت و می تواند 
مدیریت بیماری را غیر ممکن سازد، مطرود است. قاسم 
پور افزود: بازرسان ویژه از فرمانداری، اصناف و سازمان 
صمت گشت های مشترک خود را در نقاط مختلف شهر 
کرج آغاز نموده اند و با هر گونه بی مبالاتی در رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی برخورد می شود. قاسم پور 
همچنین خطاب به دست اندرکاران در مدیریت مراسم 
مذهبی نیز به شرایط فعلی اشاره و خاطرنشان کرد: طبق 
دستور العمل ها باید امور پیشگیرانه در این ایام مورد 
توجه قرار گیرد و از همه شهروندان نیز می خواهیم که 
با همدلی و همراهی مسئولان  به گذر از موج چهارم 

کرونا در کلانشهر کرج کمک کنند.

بانوان در مشارکت افزایی انتخابات نقش موثری دارند

در سال گذشته؛

بیش از ۱۰ میلیون تن کالا پارسال در البرز جابه جا شد

محدودیت برگزاری محافل افطاری در کرج

»البرز« چه خبر؟

حاجیه خانم »زینت دهقان شعار« مادر گرامی شهیدان 
والامقام »مجید و مهران آقاخان بابایی« پس از سال ها 
فراق عزیزانش دعوت حق را لبیک گفت و به فرزندان 

آسمانی خود پیوست.
به گزارش روابط عمومی بنیاد شهید و امور ایثارگران 
این مادر والامقام در گلزار شهدای  پیکر  البرز،  استان 
جوار  در  و  کرج  حصارک  منطقه  )ع(  محمد  امامزاده 

فرزندان شهیدش به خاک سپرده شد.
شهید والامقام  »مجید آقاخان بابایی« متولد ۱۳۴۴ 

پاسگاه  در  رمضان  عملیات  در   ۱۳۶۱ سال  مردادماه 
زید بر اثر اصابت ترکش به درجه رفیع شهادت نائل 
بابایی« متولد  آمد و شهید والامقام »مهران آقاخان 
۱۳۴۶ اسفندماه سال ۱۳۶۵ در عملیات کربلای پنج 
در شلمچه براثر اصابت ترکش دشمن شربت شهادت 

نوشید.
استان البرز بیش از پنج هزار و ۲۵۰ شهید در دوران 
انقلاب اسلامی، دفاع مقدس و دفاع از حرم تقدیم آرمان 

های والای انقلاب کرده است.

استقبال از ماه رمضان در فردیسمادر شهیدان آقاخان بابایی به فرزندان شهیدش پیوست
ماه  رسیدن  فرا  با  همزمان 
روابط  رمضان،  پرفضیلت 
فردیس  شهرداری  عمومی 
ماه  از  استقبال  به  نسبت 
فضاسازی  و  خدا  میهمانی 

محیطی اقدام کرده است.
شهرداری فردیس طی اقدامی 
با  بنر   ۱۰ نصب  با  مثبت 
طرحی متفاوت، ضمن بشارت  فرا رسیدن ماه نزول قرآن،  
فضای معنوی ویژه ای را در سطح شهر ایجاد کرده که می 
تواند در روحیه نشاط معنوی در جامعه و امیدآفرینی برای 

روزه داران نقش موثری داشته باشد.
عبادی  مراسمات  برگزاری  امکان  که  کرونایی  شرایط  در 
و تجمعات مذهبی فراهم نیست و هجمه های مخالفان 
فرهنگ  کردن  رنگ  کم  در جهت هر چه  اسلامی  انقلاب 
اسلامی و قرآنی در جامعه است؛ فضاسازی محیطی و القای 
روح معنوی به جامعه می تواند یکی از راه های تقویت 

باورهای اعتقادی  در جامعه باشد.
در فرهنگ کهن ایران اسلامی نیز استقبال از ماه مبارک 
رمضان از غبار روبی مساجد تا محلات و فضاسازی مذهبی  
وجود داشته است که اغلب تحت تاثیر کرونا قرار گرفته، 
بنابراین بهره گیری از ظرفیت های موجود، حرکت مثبتی  

است که نباید نادیده گرفته شود.

گاز شهرک صنعتی لیا قطع می شود
شرکت گاز استان قزوین با صدور اطلاعیه ای از قطع گاز 
برای  موقت  طور  به  چهارشنبه  فردا  لیا  صنعتی  شهرک 

تعمیرات اضطراری خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، در این اطلاعیه آمده است: گاز 
مشترکان شهرک صنعتی لیا از ساعت ۸ صبح تا ۱۸ روز 
چهارشنبه ۲۵ فروردین به علت انجام تعمیرات اضطراری 

قطع خواهد شد.
شرکت گاز قزوین از مشترکان شهرک صنعتی لیا خواست 
تا ضمن رعایت کامل نکات ایمنی، از بسته بودن شیرهای 
وسایل گازسوز تا قبل از وصل مجدد گاز اطمینان حاصل 

کنند.
شهرک  است:مشترکان  آمده  همچنین  اطلاعیه  این  در 
صنعتی لیا همچنین در صورت نیاز می توانند به شماره های 
۱۹۴ و ۳۳۱۶۳۳۳۲ پست امداد شهرستان قزوین تلفن بزنند.

توزیع ۴۵ تن انواع بذربرنج بین 
شالیکاران انزلی

مدیر جهاد کشاورزی بندرانزلی از توزیع ۴۵ تن انواع بذر 
هاشمی و شیرودی )گونه پرمحصول( برای خزانه گیری در 

میان شالیکاران بندرانزلی خبر داد.
از  کشاورزان  بهینه  استفاده  بر  تاکید  با  نوربخش«  »رضا 
کودهای شیمیایی، اظهار داشت: با توجه به اینکه براساس 
پیش بینی ها سال کم بارشی پیش رو داریم انتظار است 
و  کشاورزی  جهاد  کارشناسان  های  توصیه  به  کشاورزان 
در  کشاورزان  کرد:  اضافه  وی  کنند.  عمل  ای  منطقه  آب 
روزهای گرم خزانه های برنج را هوادهی کرده و از پوشش 
پلاستیک استفاده کنند. وی گفت : اولین خزانه گیری برنج 
در انزلی را کشاورزی اهل روستای آبکنار داشت و در حال 
حاضر کشاورزان این شهرستان مشغول آماده سازی مزارع 
نوربخش  هستند.  زراعی  سال  آغاز  برای  خود  شالیکاری 
همچنین با اشاره به توزیع سوخت فسیلی در بین کشاورزان 
تصریح کرد : با پیگیری های جهاد کشاورزی، آب منطقه 
ای و شرکت پخش فرآورده های نفتی از ۲۱ فروردین ماه 
کشاورزان این شهرستان توانستند نسبت به تهیه سوخت 

مورد نیاز موتورپمپ های کشاورزی خود اقدام کنند.

مکث

استان ها

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »زهرا بی آزار«
 - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

مریم آقانوری

  خبرنگار
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »لیلا اسفندیاری«
 - کوهنورد فقید ایرانی - را گرامی می دارد

امروز/ توییتی  در  تهران  شهردار  حناچی  پیروز 
دوشنبه/ از آماده سازی مقدمات برای نخستین 

ایستگاه مترو خط ۱۰ تهران خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، شهردار تهران اعلام کرد: 
با آماده سازی مقدمات در اولین پروژه ی خط ۱۰ 
مترو، به زودی عملیات احداث نخستین ایستگاه 
از این خط در میدان شهدای خلیج فارس آغاز 

می شود.
خط ۱۰ با ۳۵ ایستگاه و طول ۴۳ کیلومتر، با عبور 
از ۶ منطقه در پهنه شمالی پایتخت، از محدوده 
تهرانپارس در شرق تا ورد آورد در غرب امتداد می 

یابد.
براین اساس، هم اینک ناوگان مترو در هفت 
خط اصلی شامل پنج خط )۲، ۳، ۴، ۶، ۷( کاملًا 
درون شهری، یک خط آن )۵( نسبتاً برون شهری 
)میان تهران و کرج و هشتگرد( و یک خط آن 
)خط یک، انشعاب خط ۱( به صورت دو قسمتی 
است که قسمت نخست درون شهری و قسمت 
امام  فرودگاه  و  تهران  )میان  برون شهری  دوم 

خمینی )ره(( است.
 طبق برنامه های توسعه نیز قرار است که خطوط 

مترو تهران به ۱۱ خط افزایش یابد.

عضو شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه 
اکنون ۵۴ درصد گردش مالی حوزه پسماند در 
جای  به  گفت:  است،  غیررسمی  مراکز  اختیار 
تلاش برای حذف آن ها بهتر است مراکز غیررسمی 
تفکیک پسماند را ترغیب کنیم تا برای دریافت 

مجوز، استانداردها را رعایت کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، بهاره آروین روز گذشته 
در دویست و هشتاد و پنجمین جلسه علنی 
شورای شهر تهران و در جریان بررسی طرح جامع 
مدیریت پسماند پیشنهاد اضافه شدن مواردی را به 
پیوست ۳ و ۱۵ طرح ارائه و اعلام کرد: نکته ای که 
بیان می کنم مستقیما مربوط به مساله پسماند 
نیست اما از وجوه بسیار مساله مند شهر تهران 

است و آن مساله زباله گردی است.
و  نیستند  حذف شدنی  زباله گردها  افزود:  وی 
از چرخه جمع آوری  با تلاش برای حذف آن ها 
نامرئی شدن آن ها و زمینه  به  پسماند، فقط 
افزایش استثمار و بدتر شدن شرایط شان کمک 

می کنیم.
عضو شورای شهر تهران با تاکید بر اینکه ما باید 
برای بهبود شرایط زباله گردها کاری انجام دهیم، 
بیان کرد: در بخش غیررسمی حوزه پسماند ۱۴ 

هزار نفر فعالند که چهار هزار نفر از آن ها کودک 
هستند.

وی خاطرنشان کرد: برای اینکه بزرگی این جمعیت 
را درک کنیم بهتر است بدانیم تعداد زباله گردهای 
تهران با تعداد بقالی های سطح شهر که ۱۷ هزار 

مورد است برابری می کند.
قرار  استثمار  مورد  افراد  این  آروین،  گفته  به 
گرفته اند و اگر بخواهیم با بخشنامه حذفشان 

کنیم، تنها شرایطشان را بدتر خواهیم کرد.
این عضو شورای شهر تهران تصریح کرد: تلاش 
باعث  زباله گردی  چرخه  از  کودکان  حذف  برای 
نامرئی شدن آن ها شده است و امکان هرگونه 
مداخله نهادهای اجتماعی را برای مهارت آموزی 
و خارج کردن آن ها از چرخه اقتصاد غیررسمی 

از بین خواهد برد.
به  مربوط  جامع  طرح  پیوست ۱۵  افزود:  وی 
ساماندهی عوامل غیررسمی نظیر زباله گردهاست 
و پیشنهاد ما در این بخش این است که به 
صورت پایلوت به مراکز غیررسمی تفکیک، به 
اعمال  و  قوانین  و  استانداردها  رعایت  شرط 
نظارت بر آن ها جواز فعالیت برای مدت معین 

ارایه شود.

عملیات اجرای مترو خط ۱۰ 
تهران آغاز می شود

۵۴ درصد گردش مالی حوزه پسماند 
تهران در اختیار مراکز غیررسمی است

»وزیر بهداشت« خبر داد:

اتمام واکسیناسیون گروه های آسیب پذیر با ۲۰ روز تاخیر 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با ۲۰ تا ۲۵ روز تاخیر، قولی 
که به مردم برای واکسیناسیون گروه های آسیب پذیر خط اول مانند 
نیروهای بهداشتی و درمانی، بیماران خاص، سرطانی و صعب العلاج و 
افراد بالای ۶۵ سال را داده بودیم، تمام می کنیم تا به سراغ گروه های 

بعد برویم.
به گزارش »دنیای هوادار«، سعید نمکی روز گذشته در دیدار با رئیس ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در ستاد وزارت بهداشت افزود: بعضی ها 
گفتند که برای تامین واکسن خارجی، بخش خصوصی را دعوت کنید. از 
آبان ماه، ۴ فراخوان گذاشتیم که بخش خصوصی واکسن کرونا را وارد 
کند، اما ایمان و اعتقاد داشتیم و کاملا مشخص بود که واکسن کرونا، 
یک کالای تجاری نیست که مثل واکسن آنفلوآنزا، هر مجموعه خصوصی 
بتواند آن را تامین کند، بلکه واکسن کرونا به عنوان یک حربه سیاسی در 

اختیار دولت ها است.

بدعهدی شرکای خارجی در تامین واکسن خریداری شده

وی بیان کرد: با تمام مشکلات، راه خودمان را رفتیم و قرادادهایی را با چانه 
زنی های زیاد به عنوان یک کشور مطرح در سازمان جهانی بهداشت در قالب 
کوواکس برای تامین ۱۶ میلیون و ۸۰۰ هزار دوز واکسن منعقد کردیم و 
با وجود همه فشارهایی که بود توانستیم پیش قسط و باقی مانده آن را 
منتقل کنیم و قرار بود که قبل از عید، حداقل به ما سه میلیون و ۲۰۰ هزار 

دوز واکسن از طریق کوواکس بدهند.
وزیر بهداشت افزود: وقتی مذاکرات را نگاه می کنم می بینم که تقریبا روزانه 
دو سه بار این کار را پیگیری کردیم و سه هزار و ۲۰۰ تا ۳۰۰ برگه مکتوب 
غیر از مذاکراتی تلفنی و پیگیری های شفاهی در اختیار داریم. کوواکس 
علیرغم همه پیگیری ها، محموله اول ما را از سه میلیون و ۲۰۰ هزار دوز 
به یک میلیون و ۸۰۰ هزار و بعد به یک میلیون و ۲۰۰ هزار دوز، رساند و 
نهایتا قرار بود که تا ۱۵ اسفند سال گذشته، یک میلیون و ۲۰۰ هزار دوز 
واکسن در محموله اول به ایران ارسال کند که متاسفانه بازهم این روند 
طول کشید تا اینکه بعد از عید توانستیم ۷۰۰ هزار دوز واکسن از کوواکس 

تحویل بگیریم.
نمکی اظهار کرد: با چینی ها مذاکره و اعلام کردیم که حاضریم قرارداد 
خرید ۲۰ میلیون دوز واکسن را ببندیم که آن ها گفتند دو میلیون دوز و 
ما هم قبول کردیم، اما قبل از عید ۲۰۰ هزار دوز به کشور وارد شد و ۴۰۰ 
هزار دوز هم امروز و فردا حمل می شود و به کشور می رسد. با هندی ها 
از چند میلیون دوز به دو میلیون دوز و بعد به ۵۰۰ هزار دوز رسیدیم که 
پول ۵۰۰ هزار دوز واکسن را گرفتند و ۱۲۵ هزار دوز را حمل کردند و ۳۷۵ 
هزار دوز واکسن نیز در سردخانه گمرک بود که قرار بود به ایران حمل شود، 
اما دادستان هند نامه نوشت که هیچ واکسنی از هند نباید به هیچ کجای 

دنیا ارسال شود.

میزان واکسیناسیون در کانادا و استرالیا

وی بیان کرد: برای بنده مثل روز روشن بود که واردات واکسن کرونا، 
هزاران مشکل خواهد داشت. جاستین ترودو نخست وزیر کانادا بیش از ۴ 
برابر مصرف کانادا، واکسن پیش خرید کرده است. کانادا با آمریکا هم مرز 
است و خیلی از آمریکایی ها دوران استراحت و بازنشستگی خود را به کانادا 
می روند، اما با همه قرابت و نزدیکی با انگلیسی ها و آمریکایی ها، کانادا 
توانسته دو درصد جمعیت خود را واکسینه کند و قرار بود تا ماه ژوئن، دوز 
اول واکسن را تزریق کنند، اما الان گفته اند که حداکثر کمتر از سپتامبر 
نمی توانیم اولین دوز واکسن را به مردم کانادا تزریق کنیم. استرالیا دیشب 
اعلام و عذرخواهی کرد که پیش بینی هایی که کرده بودیم، محقق نشد و 
نمی توانیم قولی برای واکسیناسیون بدهیم و اکثر کشورها گرفتار هستند 

با اینکه تحریم ها و فشارهای اقتصادی همانند ایران را نداشتند.
وزیر بهداشت افزود: از روزهای اول فکر کردیم که باید به سمت تولید 
واکسن برویم. کانادا در دهه ۸۰ یک کارخانه واکسن سازی داشت که به 
بخش خصوصی واگذار کرد و سانوفی آن کارخانه را خرید که روی واکسن 
سرمایه گذاری کند الان هم واکسن سانوفی به بن بست رسید و تست های 

آن، جواب نداد. کشوری به وسعت کانادا، دیگر واکسن سازی ندارد.

اولین تلاش ها برای ساخت واکسن داخلی

نمکی اظهار کرد: با تکیه بر دانش بومی از تیم برکت تقاضا کردیم و این 
مجموعه با استقبال گرم با این موضوع برخورد کرد. همچنین با شهید دکتر 
فخری زاده جلسه گذاشتیم که در وزارت دفاع، ساخت واکسن را آغاز کنند 
و دوستان مجموعه رازی و پاستور را دعوت و با آن ها جلسه برگزار کردیم. 
تقریبا ۱۰ ماه است که با کوبایی ها مذاکره می کنیم و در کوبا، آقای ویسنته 

به عنوان یکی از بزرگان واکسن دنیا حضور دارد و در واکسن هپاتیت هم 
به ما کمک کرد، این فرد، مدیر پروژه واکسن در کوبا است.

وی افزود: بزرگترین دلگرمی ما، تولید واکسن داخلی است. گرچه تمام 
تلاش خودمان را بر روی واردات و تامین واکسن می گذاریم و با این روالی 
که می رویم با ۲۰ تا ۲۵ روز تاخیر، قولی که به مردم برای واکسیناسیون 
گروه های آسیب پذیر خط اول مانند نیروهای بهداشتی و درمانی، جمعیت 
بیماران خاص، سرطانی و صعب العلاج و افراد بالای ۶۵ سال را را داده 
بودیم، تمام می کنیم تا به سراغ گروه های بعدی برویم. این اتفاق به 

شکل مستمر پیش می رود.

چیزی را از مردم پنهان نکرده ام

وی اظهار کرد: از روز اول گفتم که هر مطلبی در مورد واکسن را از بنده 
بشنوید. با مردم عهد کرده ام که هر چه هست به مردم بگویم. تا این 
لحظه به دلیل هیچ مصلحت اندیشی، چیزی را از مردم پنهان نکرده ام 
چون معتقدم نظام تا زمانی پاینده است که مردم، آن را قبول داشته باشند 
و بزرگترین خیانت این است که مردم را غریبه فرض کنیم. بارها به مردم 
گفته ام که با لطف خدا و برآوردی که می کنم، واکسن ملی ما در بهار 
امسال تزریق می شود و الان هم ایمان دارم که هر چه جلوتر می رویم 
خداوند راه هایی را برای ما گشود و دانشمندان ما افتخاری را خلق می 
کنند که این قولی که به مردم داده ام، عرایض روسفیدتر پیش خداوند و 

مردم جلوه می کند.
وزیر بهداشت گفت: تحول بنیادینی در کشور در حوزه واکسن ایجاد شد. 
زیرساختی ایجاد شد که اگر ما هم نباشیم، ماندگار است و ایران صاحب 
تکنولوژی و زیرساخت تولید واکسن شد. درست است که در رازی و پاستور، 
زیرساخت هایی داشتیم اما کاری که برای کووید۱۹ شد، یک کار جدید بود 

که خیلی از کشورهای دنیا، جرات انجام آن را نداشتند.

قابلیت های جدید ایران در تولید واکسن

نمکی بیان کرد: یکی از قابلیت هایی که در ایران و مجموعه برکت پیدا 
کردیم، برخورد با جهش های ویروس است و این قابلیت را داریم که در 
پلتفرم های مختلف در عرض حداکثر ۴۵ روز، برای هر جهشی، واکسن 
مورد نیاز آن را تولید کنیم و دیگر هم لازم نیست که برخی از پروسه ها 
را طی کنیم چون دانش آن را داریم. این حربه بزرگی در دفاع بیولوژیک 

در دنیا است.
وزیر بهداشت ضمن تقدیر از خدمات ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(  
گفت: دکتر مخبر از اولین لحظات گرفتاری ما در ورطه کرونا، جزء اولین 
افرادی بود که در بیان، عمل و قدم با ما همراهی گسترده ای داشت. در 
مورد تهیه ماسک شاید ستاد اجرایی به عنوان اولین گروه تولیدی در شکل 
انبوه، وارد شد و غمی را از دل ما برداشتند و در یک زمان بسیار کوتاه ما را 
به دلگرمی برای دست یافتن به مقداری فزونتر از نیاز داخل کشور، رساندند.
نمکی ادامه داد: ستاد اجرایی در تامین داروهای مورد نیاز چه در واردات در 
اوج سختی هایی که همه درها بر ما بسته بود و چه برای واردات و تولید 
ماسک، گان، لوازم حفاظتی، ونتیلاتور، شوینده و مواد ضدعفونی کننده، 
کمک های های قابل توجهی کرد. برای کنکور سراسری سال گذشته نیاز 
به دو و نیم میلیون پک شامل ماسک و مواد ضدعفونی کننده داشتیم 
که اولین نهادی که داوطلب شد، ستاد اجرایی و دکتر مخبر بود. تردید 
نکنید آن هایی که در این روزهای سخت، همراهی کردند در تاریخ کشور، 
ماندگار و سرافراز می شوند و برای آن هایی که نه تنها همراهی نکرده بلکه 
از پشت هم خنجر زدند و با سیاسی کاری و الفاظ مایوس کننده، مردم و 
مسئولان را مورد هجمه قرار دادند نیز این سیه رویی در تاریخ جمهوری 

اسلامی ایران، خواهد ماند.

بهداشت و سلامتدر شهر
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محمدعلی  جناح«فرهنگی
 - بنیانگذار فقید کشور پاکستان - را گرامی می دارد

»احمدرضا درویش« کارگردان مطرح سینمای کشور، به تازگی 
حقیقتی را بازگو کرده که من سال ها است درصد ها یادداشت 
و نقد و مقاله آن را فریاد می کنم. او گفته است»سینمای 
ایران نه ملی است و نه بین المللی!« این سخن او، حقیقی 
بزرگان  و  و بعضی خردمندان  و عینی است  عیان، شفاف 
سینمای ایران از جمله »مسعود جعفری جوزانی« هم بارها 
چون  ولی  اند.  فشرده  پای  و  کرده  تاکید  حقیقت  این  بر 
گوش نامدیران و نامسئولان به ویژه حیف و میل کنندگان 

بیت المال در عرصه سینمای کشور را سیاست و تجارت و 
ثروت، ناشنوا کرده، آن ها گنگ و گمراه، همچنان کجراه ها 
و انحراف های خود را ادامه می دهند و با برگزاری حیات 
خلوت هایشان با عناوین جشنواره ملی فیلم فجر - که نه 
جشنواره، بلکه جشنپاره است، ملی هم نیست و ارتباطی نیز 
با فجر ندارد - جشنواره جهانی فیلم فجر - بخوانید جشنپاره 
و بزم اشرافی و بودجه بر بادده رفقای دور و نزدیک سفره! - 
و حمایت از افراد و گروه های حزبی و جناحی در سینما، 
همچنان با بولدوزر جهالت و ابتذال از روی سینما، سینماگران 
و مخاطبان سینما می گذرند.  افزون بر این، باید متذکر شد 
که ملی و جهانی نبودن سینما و حزبی و سیاسی بودن آن، 
مختص سینما نیست و تمام حوزه های فرهنگ هنر و همه 
هنرها و صدا و سیما را هم در بر می گیرد. بنابراین باید 
گفت:»فرهنگ و هنر ایران نه ملی است و نه بین المللی!«؛ 
چرا که در خدمت سیاست، احزاب، منافع گروهی و سوداگری 

است و با »ملت« و»ملت ها«، »ایران و جهان« بیگانه است!

با حضور »جواد عزتی« و »رعنا آزادی ور«؛ سینمای ایران نه ملی است و نه بین المللی!    

زخم کاری مهدویان در شبکه خانگی!

ذات سینما فرمایشی نیست؛

در نشست مجازی »جایگاه جشنواره در سینمای پس از انقلاب« چه گذشت؟

تلنگر

 گزارش

شبکه خانگی

کارگردانی  تجربه  نخستین  کاری«  »زخم  مجموعه 
حضور  با  مهدویان  محمدحسین  توسط  سریال 
بازیگرانی چون جواد عزتی و رعنا آزادی ور کلید خورد.

به  کاری  زخم  سریال  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
کارگردانی محمدحسین مهدویان در تهران در حال 
تجربه  نخستین  مجموعه  این  است.  تصویربرداری 
سریال سازی مهدویان در شبکه نمایش خانگی ست 
که با تهیه کنندگی محمدرضا تخت کشیان تولید 

می شود.
زخم کاری، یک نوآر ملتهب است که داستانی پرتنش 
دوربین  جلوی  آن  بازیگران  تمام  کنون  تا  و  دارد 

رفته اند.
سعید  توسلی،  هانیه  آزادی ور،  رعنا  عزتی،  جواد 
جمشیدی فر،  عباس  حصاری،  الهه  چنگیزیان، 
مهدی زمین پرداز، امیرحسین هاشمی، با هنرمندی 

کاظم هژیر آزاد، منوچهر علیپور، مه لقا باقری، مائده 
طهماسبی و با حضور سیاوش طهمورث، با معرفی 
مرتضا امینی تبار و  سارا حاتمی بازیگران زخم کاری 

هستند.
همچنین نیوشا علی پور و مه یاس پازوکی بازیگران 

خردسال این سریال نمایش خانگی هستند.
در خلاصه داستان این سریال آمده است: »من عاشق 
ولی  قشنگه   - نیست؟  قشنگ  اینجام.  زمستونای 
سختی داره. پنج هزار کیلومتر پرواز می کنن فقط برای 
این که زنده بمونن. اولش خیلی ترسناکه ولی تهش 
خونه شونو پیدا می کنن. - اگه به تهش برسن. - بلد 

باشن می رسن...«
زخم کاری ساخته محمدحسین مهدویان و به تهیه 
کنندگی محمدرضا تخت کشیان از محصولات پلتفرم 

فیلیمو است که در سال جاری پخش می شود.

سه مدیر فرهنگی در نشست مجازی »جایگاه جشنواره در 
سینمای پس از انقلاب« بر فرمایشی نبودن ذات سینما تاکید 

کردند.
به گزارش »دنیای هوادار«، نشست مجازی »جایگاه جشنواره 
محمد  حضور  با  گذشته  روز  انقلاب«  از  پس  سینمای  در 
حمیدی مقدم مدیرعامل مرکز گسترش سینمای مستند و 
تجربی، سیدصادق موسوی مدیرعامل انجمن سینمای جوانان 
ایران و علیرضا تابش مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی برگزار 

شد.
این نشست علیرضا تابش درباره نسبت سینما  ابتدای  در 
ایران  سینمای  انقلاب،  از  پیش  گفت:  اسلام،  انقلاب  و 
جشنواره هایی به خود دیده بود. مثلاً قدیمی ترین جشنواره 
سینمایی کشور ما جشنواره »رشد« است. پیش از آن هم کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان، جشنواره کودکان و نوجوانان 

را برگزار می کرد.
وی افزود: این جشنواره ها متناسب با زیست دوران سینمایی 
خود بود اما از سال ۵۷ به بعد فیلم های عامه پسندتر مطرح 
می شوند یعنی فیلم های مهم ما در بروز و ظهور جشنواره های 

سینمایی، محلی از اعراب نداشتند.
مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی، با بیان اینکه با وقوع انقلاب 
اسلامی هرچند تعویق در برگزاری رویدادها به وجود آمد اما 
آرام آرام جشنواره های مهمی شکل گرفتند، ادامه داد: اساساً 
در نسل ما جشنواره بیشتر با نام فجر شناخته می شود چون 
یک وجه مردمی هم دارد، صف های طویل، مردم و... یادآور 
جشنواره هاست اما سینما در عرصه های مختلف مردم بروز و 
ظهور دیگری دارد یک پیوندی هم با فجر انقلاب دارد که باعث 

می شود در زیست مردم تغییرات الگویی می بینیم.
آثار سینمایی، گفت:  از  در ادامه تابش درباره استقبال کم 
سینمای کودک و نوجوان در این چند دهه تحولات زیادی 
داشته و مخاطبان امروزی این سینما مشخصاً فرزندان زمانه 
خود هستند که دسترسی به منابع تصویری و سرگرمی های 

متنوع زیادی دارند.
وی افزود: فارابی به عنوان حامی تولید در سینمای کودک 
و نوجوان حمایتگر فیلمسازان این حوزه بوده است وقتی به 
این نهاد آمدم یک آسیب شناسی داشتیم و متوجه شدیم که 
این مسیری که بنیاد برای تولید آثار صرفاً جشنواره ای می رفته 

اشتباه بوده است.
مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی، ادامه داد: روزی که به فارابی 
آمدم با ۴۸ فیلم آرشیو شده و اکران نشده رو به رو بودم چون 
هیچکدام قابلیت اکران و حتی آوردن به شبکه نمایش خانگی 
را نداشتند به همین دلیل این روند را قطع کردیم و خواستیم 

جریان را نوسازی کنیم در چند سال اخیر فارابی تولیدی که 
صرفاً با عجله برای رساندن به جشنواره داشته باشد، مطلقاً 

نداشته است.
تابش ادامه داد: لزوماً بررسی های فیلمنامه ای ما منجر به 
تولید نمی شود، عنصر جذابیت برای کودکان امروزی و توجه به 
ژانرهای مهجور و اقتباس برای ما مهم بوده است. ما مطالعه 
کردیم و دیدیم تولید فیلم کوتاه کودک کم بوده و با آقای 
برای  شوند،  ترغیب  فیلمسازان  تا  کردیم  صحبت  موسوی 
کودکان هم فیلم بسازند و متناسب با ذائقه تماشاگران امروزی 
که اغلب متولد دهه های ۸۰ و ۹۰ هستند، این اتفاق رخ دهد.

دبیر جشنواره فیلم کودک و نوجوان اصفهان، افزود: از نقش 
انیمیشن هایی که طی یک دهه اخیر تولید شده نباید غافل 
شویم، محصولاتی داشته ایم که باید از سازندگانش تشکر کنیم 
چون فضای جدیدی را به وجود آوردند. برخی از این چالش های 
جشنواره سینمایی را باید بیشتر بررسی کنیم اگر جشنواره های 
ما یک سازمان بسامان داشته باشند، کارها بهتر پیش می رود، 
نگاه صنوف و جریان سازی رسانه ای می توانند راهگشا باشند.

با همه  این نشست محمد حمیدی مقدم، گفت:  ادامه  در 
انتقادات و البته حفظ لایه های امید، باید گفت ما فراز و 
نشیب های در طول این سال ها داشته ایم. نقاط عطفی داشته و 
گاهی اوقات هم افول کرده ایم. به هر حال این ذات سینماست 

و خیلی فرمایشی نیست.
وی افزود: جشنواره پیش از این یک فضای لوکس بود که 
بر اساس نگاه اروپایی شکل گرفته بود. آن حرکت ها تحت 
تاثیر جریان روشنفکری بود و تاثیر سینمای فرانسه و اروپا بر 
سینمای ایران همیشه مشهود بوده است. قطعاً جشنواره فیلم 

فجر مهم ترین حرکت بعد از انقلاب است.
وی در ادامه این نشست مجازی، گفت: باید ببینیم ما بعد از 
این همه تاثیرگذاری جشنواره در کجا قرار داریم و چرا آقای 
درویش می گویند ما سینمای جهانی نداریم؟ ما باید این 
موضوع را بررسی کنیم، چرا مخاطب نداریم؟ باید بدانیم گره 
کار کجاست چرا سینمای ما به معنی ارتباط با توده های مردم 
جهانی نمی شود، هرچند در طول این سال ها جشنواره »سینما 
حقیقت« خوب پیش رفته ولی باید بررسی کنیم که آیا ما به 
فیلمسازان می گوییم که به چه سوژه هایی پرداخته شود یا ما و 

فیلمسازان می توانیم مکمل هم باشیم.
مدیرعامل مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی، تاکید کرد: 
جریان سینما در حوزه های مختلف باید بعد از ۴۲ سال خود را 
از جشنواره ها جدا کند. امروز معضل ما اصل شدن حضور در 

جشنواره هاست.
حمیدی مقدم با بیان اینکه بعد از جریان دوران فطرت، ایزوله 

کردن سینمای ایران یکی از معضلات ما بود، گفت: ضمن 
داخلی،  بقای سینمای  به خاطر  ما  که  این موضوع  اینکه 
سینمای خارجی را نشان ندهیم خوب نیست. حمایت های 
دولتی از تولید باعث شد این سینما بیش از حد نازپرورده 
و لوس به بار آید و بعد هم همین هنرمندان نوک پیکان 

انتقادات را به سمت سیستم دولتی حمایت کننده گرفتند.
وی با تاکید بر اینکه در یکی دو سال گذشته تحول بزرگی 
همه  شده ایم  آنلاین  فضای  وارد  که  بود  این  داشتیم  که 
جشنواره های جهان وارد یک حوزه جدید شده اند و می شوند، 
گفت: از این نظر ورود به این عرصه بار و فشار را از روی 
جشنواره ها برمی دارد و عدالت نمایشی به وجود می آورد. دیگر 

جشنواره ها تنها محل عرضه یک فیلم نخواهند بود.
حمیدی مقدم مطرح کرد: دوران حمایت گذشته، دوران عرضه 
به سینمای جهان و جایزه گرفتن هم رد شده ما هر آنچه 
داشتیم را رو کرده ایم، از مهم ترین جشنواره ها جایزه گرفته ایم. 
سال گذشته بالاترین میزان حضور را داشتیم. همه این ها نوید 
این را می دهد که مراحل دریافت و بازخورد از سینمای هنری 
جهان را گذرانده ایم و باید به بازار سینمای جهان ورود کنیم این 
بازار تنها به معنی نمایش در سینماها نیست بلکه حضور در 
پلتفرم ها و نمایش های تلویزیونی و البته نشان دادن گسترده 

فرهنگ ایرانی هم مهم است.
در بخش پایانی این نشست سیدصادق موسوی نیز اظهار 

انقلاب  یک  اینکه  از  قبل  اسلامی  انقلاب  اساساً  داشت: 
اقتصادی و سیاسی باشد، یک انقلاب فرهنگی بوده است. 
شاید یکی از بخش هایی که بیش از هر چیز دیگری دچار تحول 

شد، سینما بود و سپس ادبیات کودک دچار این تحول شد.
وی افزود: سینمای پس از انقلاب را می شود بیشتر از همه 
برش های اقتصادی سیاسی و... بررسی کرد. چهار سال بعد 
از انقلاب جشنواره ها و سینما دچار یک وقفه شدند. سینما 
بحران های سیاسی اجتماعی سال های اول را پذیرفت و وارد 

دوره تثبیت شد.
مدیرعامل انجمن سینمای جوانان ایران ادامه داد: در بهمن ۶۱ 
حدود ۱۰۸ فیلم به جشنواره راه یافت به طوری که در پوستر 
اول جشنواره فیلم فجر چیزی با عنوان »انجمن سینمای 
جوانان ایران« دیده نمی شد اما از دوره سوم جشنواره فیلم 
فجر می بینیم که واژه انجمن سینمای جوانان ایران دیده شد 
اما حالا امروز جشنواره فیلم کوتاه تهران مهم ترین جشنواره 

غرب آسیاست.
موسوی در ادامه توضیح داد: به نظرم وضع جشنواره فیلم 
کوتاه تهران به این دلیل خوب است که وضع فیلم کوتاه خوب 
است. جریان زنده ای در فیلم کوتاه وجود دارد و حیات دارد. این 
یک سرمایه بزرگ است. هم جشنواره ها توانسته اند چهره ها را 
معرفی کنند و فرصت دیده شدن به افراد بدهند هم فیلم های 

خوب در جشنواره ها حضور دارند.

جبار آذین

  نویسنده و منتقد
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »فرید امیدی« 

- پیشکسوت فقید شنا - را گرامی می دارد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی     )نوبت اول(

برابر رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۱۰۱۴۰۰۱۰۷۲ مورخ 1399/12/25 هیات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک اشتهارد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای یداله مرادده فرزند رحمن بشماره شناسنامه ۳۰۱۵ صادره از کرج 
در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن )بصورت ساختمان مسکونی( به مساحت 369/89 مترمربع در ششدانگ پلاک ثبتی * فرعی از ۱۴۱ 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک * فرعی از * اصلی قطعه * واقع در شهر اشتهارد بخش مرکزی حوزه ثبت ملک اشتهارد خریداری از مالک رسمی مرحوم 
آقای )محمد حسین آقاسی( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  837ف    تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/02/11
حمید شهدوست - رئیس ثبت اسناد و املاک

بدینوسیله به خانمها و آقایان پروین اکبری و سپیده مختاری 
و ساناز مختاری و علی مختاری همگی وراث مرحوم ابراهیم 
برنامه  سازمان  کاشانی  اله  آیت  خ  تهران  ساکنین:  مختاری 
نگردیده  آنها میسر  به  ابلاغ واقعی  امر  هشتم شرقی پ۶ که 
 9201921 کلاسه  اجرایی  پرونده  در خصوص  که  میگردد  ابلاغ 
بازرگانی  بانک سرمایه و علیه شرکت تولیدی  له  و ۹۲۰۳۱۷۷ 
راهبران ایمن نور و غیره ملک مورد رهن در مورخ 99/12/20 
توسط کارشناسان رسمی دادگستری به مبلغ 415/000/000/000 
میگردد.  اعلام  اطلاع  جهت  مراتب  است  گردیده  ارزیابی  ریال 
این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار چاپ 

وعمليات اجرایی پیگیری میگردد. 843 ف
رئیس اجرا واحد اجرای اسناد رسمی کرج - مریم ایرانی بجندی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک اشتهارد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی ابلاغ اخطار اداری

سرانجام آقای تحلیلگر رفت؛

و چه مهربان بودی وقتی دروغ می گفتی!

خارج از گود

محمدرضا ولی زاده - دبیر سرویس ورزشی

سرانجام پس از حرف و حدیث های فراوان، »رضا رضایی«، از 
سمت مدیرعاملی باشگاه گل ریحان البرز استعفاء داد.

در وهله اول باید به صراحت بگوییم که این استعفا را یک اتفاق 
خرسند برای فوتبال البرز تلقی می کنیم و باید به فوتبالدوستان 

استان، تبریک بگوییم.
باوجود اینکه از متن استعفای آقای مدیر، مشخص است که 
در این باشگاه چه کرده است و بعدتر و در آینده نزدیک از 
گل ریحان چه طلب خواهد کرد، اما امیدواریم این بار مشکلات 
عدیده مالکیتی تیم، باعث منتفی شدن این استعفای جناب 
مدیرعامل نشود و پس از مدت ها یک خبر خوش از نماینده 

استان بشنویم.

تاریخ گواه است که از همان نیم فصل دوم فصل گذشته 
و پس از اولین اقدامات تیم مدیریتی گل ریحان، این روزها 
را برای تنها نماینده استان البرز می دیدیم و دهها بار هشدار 
دادیم، اما صد حیف که حالا، پس از مرگ سهراب، دوستان 

همه چی دان به حرف ما رسیدند.
اما جناب مدیرعامل مستعفی، چه شد که درست پس از 
گذشت بیست هفته از مسابقات لیگ دسته یک، تازه به 
حرف ما رسیدید؟ چه اتفاقی افتاد که دقیقا همان زمانی که 
گل ریحان، تنها از اندک شانسی برای بقا درلیگ یک برخوردار 
است و خیلی خوشبینانه هم ماندنِ تیم در لیگ آزادگان 

نیارمند یک معجزه است، به فکر رفتن افتادید؟
از قول صعود به لیگ برتر و تاسیس بزرگترین آکادمی فوتبال 

ایران چه خبر؟ راستی از عمر مدیریت در فوتبال ایران باخبر 
بودید که آن طور برنامه بلند مدت مدیریتتان را در صفحات 

مجازی، پُست و استوری می کردید؟
آقای مدیرعامل، چه مهربان بودی وقتی دروغ می گفتی، اما چه 
فایده داشت که ژست های مدیریت نوین و عوام فریبی هایتان 
بیش از بیست هفته دوام نداشت و گویا دیگر به طور جدی 

راهتان از فوتبال استان البرز جدا شده است؟
اما می دانیم که زمان حال، موقع مناسبی برای خوشحالی از 
این اتفاق نیست و گل ریحان برای بقا راه سختی در پیش دارد.
در شرایطی که جناب تحلیلگر مستعفی می توانست با یک 
مدیریت، آن هم پیش از این استعفای شیرین، با همکاری 
بیشتر، مسیر واگذاری این تیم به متولیان ورزش و فوتبال 

استان البرز را سهل کند تا با یک خرد جمعی و همت مسئولان 
ورزش و فوتبال استان و همکاری مردم البرز، شرایط گل ریحان 
برای ماندن در لیگ یک و حفظ سهمیه استان البرز در این 
فصل از لیگ آزادگان مهیا شود و از فصل آتی با یک برنامه 
مدون و »مدیریت فوتبالی و توانمند«، فوتبال استان البرز، 
روزهای خوشی در آینده داشته باشد که طبق معمول چنین 
رخ نداد، اما آن موقع بود که همه ما در استان البرز، دعاگوی 
آقای مدیرعامل سابق و تحلیلگر فعلی غرب وحشی بودیم، 
گرچه با تصمیمات خلق الساعه همیشگی این عزیز، چنین نشد 

که نشد...
مجموعۀ »دنیای هوادار« بدون شک برای تحقق این امر و 

سرفرازی فوتبال استان البرز، از هیچ تلاشی دست نمی کشد.

مهاجم ایرانی پورتو در شبی که در ترکیب اصلی تیمش مقابل 
چلسی حضور نداشت، در سی دقیقه پایانی وارد زمین شد و یک 

سوپر گل به یادماندنی به ثمر رساند.
غیبت مهدی طارمی به دلیل مصدومیت در بازی رفت یک چهارم 
نهایی لیگ قهرمانان اروپا مقابل چلسی در شبی که الیویرا هم 
حضور نداشت، کار نماینده پرتغال را مقابل حریف قدرتمندش 
سخت کرد. یاران طارمی هفته گذشته این دیدار را با نتیجه دو بر 
صفر به حریف شان واگذار کردند.  مهدی طارمی که در بازی رفت 
مقابل یوونتوس در یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا یک گل 
حساس به ثمر رسانده و در بازی برگشت هم یک ضربه پنالتی 
برای تیمش به دست آورده بود، در نیمه دوم آن دیدار با دریافت 
کارت زرد دوم اخراج شد تا بازی با چلسی را در بازی رفت یک 

چهارم نهایی از دست بدهد.
بعد از قبول شکست مقابل چلسی در دیدار رفت، هواداران چلسی 
منتظر بازگشت مهدی طارمی و الیویرا به ترکیب تیم شان در دیدار 
برگشت بودند؛ آنها با توجه به اتفاقات بازی مرحله قبل به پیروزی 
و صعود تیم شان امید داشتند اما غیبت طارمی در ترکیب اصلی 
یک شوک بزرگ به همه بود؛ کمتر کسی انتظار داشت که نام 
مهاجم ایرانی را در ترکیب اصلی پورتو برای بازی امشب نبیند اما 
این اتفاق افتاد تا طارمی از روی نیمکت بازی امشب را نظاره کند؛ 
در روزی که الیویرا برخلاف طارمی در ترکیب اصلی حضور داشت، 
پورتو 60 دقیقه در زدن گل ناکام بود تا اینکه شاهد اضافه شدن 

طارمی در ترکیب این تیم بودیم.
گروییچ در دقیقه 61 بازی جای خود را به مهدی طارمی داد تا این 
بازیکن در سی دقیقه پایانی بازی برای باز کردن دروازه چلسی و 
یا شاید گرفتن پنالتی از مدافعان این تیم شانس خود را امتحان 

کند. طارمی در بدو ورود یک موقعیت خوب هم به دست آورد 
که ضربه سر او را دروازه بان چلسی به خوبی در اختیار گرفت. در 
ادامه بازی و با حضور طارمی، حملات پورتو زهردارتر شد اما نقطه 
اوج کار چهارمین دقیقه از وقت های اضافه بود؛ جایی که مهدی 

طارمی با یک سوپر گل به یادماندنی، دروازه چلسی را باز کرد.
در حالی که بازی در حال پایان یافتن با تساوی بدون گل بود، 
روی یک ارسال از سمت راست توسط نانو، مهدی طارمی خیز 
بلندی برداشته و با ضربه ای آکروباتیک به زیباترین شکل ممکن 
دروازه چلسی را باز کرد؛ این گل به حدی زیبا بود که به جرات 

آن را زیباترین گل مرحله حذفی مسابقات تا اینجای کار بنامیم.
طارمی که هفته گذشته بعد از مدت های طولانی پایش به گلزنی 
باز شده بود با این سوپر گل نشان داد که تصمیم سرمربی پورتو 
در استفاده نکردن از او در ترکیب اصلی تا چه اندازه اشتباه بوده 
و حال باید دید که کونسیسائو در نشست خبری پس از بازی چه 
توجیهی در مورد بازی ندادن به طارمی از شروع کار خواهد داشت.

پاری سن ژرمن با وجود شکست 0-1 مقابل بایرن مونیخ 
راهی دور بعدی شد.

پاری سن ژرمن در شبی که بدشانس بود و سه بار توپ 
را به دیرک دروازه بایرن مونیخ زد، در نهایت علیرغم 
شکست 0-1 مقابل بایرن مونیخ به نیمه نهایی لیگ 

قهرمانان راه یافت.
در همان دقایق ابتدایی و در شلوغی محوطه جریمه بود 
که با اشتباه مدافعان بایرن این نیمار بود که در مقابل 
دروازه صاحب فرصت گلزنی شد، اما مانوئل نویر با خروج 

خود ایستادگی کرد.
در ادامه جاشوا کیمیچ، هافبک آلمانی بایرن مونیخ در 
پشت محوطه جریمه پاری سن ژرمن موقعیت خوبی 
برای گلزنی داشت، اما ضربه زمینی او با اختلاف کمی 

به بیرون رفت.
در دقیقه 28 نیمار در سمت راست محوطه جریمه بایرن 
مونیخ و با حرکتی تکنیکی فرصت داشت دروازه حریف 
را باز کند، اما ضربه او ابتدا به دست نویر و بعد به دیرک 

دروازه برخورد کرد.
در دقیقه 37 باز هم نیمار با حرکتی تماشایی کینگزلی 
کومان را از پیش رو برداشته و از پشت محوطه اقدام به 
ضربه زدن کرد، اما او باز هم بدشانس بود و ضربه فنی 

او به دیرک خورد.
اما بدشانسی های نیمار در دقیقه 39 تکمیل شد و 
او روی پاس عمقی امباپه در موقعیتی تک به تک تا 
آستانه گلزنی پیش رفت، اما این بار ضربه زمینی او به 

دیرک برخورد کرد.

اما بر خلاف جریان مسابقه این بایرن مونیخ بود که در 
دقیقه 40 به گل اول دست یافت. ضربه زمبینی کومان 
توسط کیلور ناواس مهار شد و در ریباند این اریک چوپو 

موتینگ بود که با ضربه سر موفق به گلزنی شد.
در دقیقه 44 ضربه داوید آلابا از فاصله ای قابل توجه 
توسط ناواس مهار شد تا نیمه نخست تماشایی با برتری 
0-1 بایرن مونیخ به اتمام برسد. در همان دقایق ابتدایی 
نیمه دوم داوید آلابا بخت خود برای گلزنی را از پشت 
محوطه جریمه پاری سن ژرمن امتحان کرد، اما ضربه 

این مدافع اتریشی با اختلاف کمی به بیرون رفت.
در دقیقه 54 آنخل دی ماریا با حرکتی تکنیکی از سمت 
راست تیمش را صاحب موقعیت گلزنی کرد، اما نیمار به 
ارسال عرضی او در مقابل دروازه خالی نرسید و فرصت 

از دست رفت.
دقایقی بعد توماس مولر در محوطه و در شرایطی دشوار 
می توانست گل دوم بایرن را نیز به ثمر برساند، اما خروج 
به موقع کیلور ناواس به او اجازه ضربه زدن دقیق را نداد.

در دقیقه 77 و روی پاس تماشایی نیمار این مویس 
کین بود که در سمت چپ محوطه جریمه بایرن مونیخ 
صاحب موقعیت گلزنی شد، اما ضربه او از بالای دروازه 

نویر به بیرون رفت.
لحظاتی بعد ارسال عرضی و زمینی لروی سانه از مقابل 
دروازه رد شد و هیچ کدام از بازیکنان بایرن قادر به 
استفاده از این توپ نبودند. تلاش بایرن برای بازگشت 
نتیجه نداد و در نهایت پاری سن ژرمن راهی نیمه 

نهایی شد.

خداحافظی زودهنگام مدافع عنوان قهرمانی!شاهکارِ مهدی پرپر شد!

لیگ قهرمانان
یک  چهارم   نهایی

1 - 0

یک چهارم نهایی 

1 - 0
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ورزشی

محمدرضا ولی زاده

  دبیر سرویس ورزشی 

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »ناصر حجازی«

 - اسطوره فقید فوتبال ایران - را گرامی می دارد

پس از دست دادن امتیاز میزبانی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 
۲۰۲۱، استقلال و فولاد راهی عربستان شدند، تراکتور به امارات رفت و 

پرسپولیس هم در هند در این رقابت ها شرکت می کنند.
اما جدا از میزبانی بی نقص عربستان و امارات از سه نماینده فوتبال 
ما، حضور پرسپولیس در هند حواشی زیادی داشت، از مشکلات ویزا 
و تاخیر در پرواز و نتایج تست کرونا گرفته، تا همین پست های آخر 
صفحه رسمی باشگاه در اینستاگرام که حسابی حواشی اطراف اردوی 

سرخ ها را دوچندان کرد.
باتوجه به شرایط میزبانی  هندی ها، باشگاه پرسپولیس با انتشار پستی 
با ادبیات و محتوایی عجیب از نحوه میزبانی ها انتقاد کرد و ورود 
پرسپولیس به هند را با حمله نادرشاه افشار به این کشور مقایسه 

کرده بود.
باشگاه پرسپولیس با اشاره به لشگرکشی نادرشاه افشار به هندوستان 
پست  این  داد.  فوتبال  زمین  در  بار  این  گوا  و  هند  فتح  از  خبر 
اینستاگرامی باعث خشم هندی ها شد و واکنش های زیادی به این 

پست بین مردم هند صورت گرفت.
در پست آخر صفحه اینستاگرام پرسپولیس یک متن عجیب نقش 
بسته و به جنگ های ایران - هند در دوره حکومت نادر شاه افشار 
اشاره می کند: 283 سال پس از فتح هند توسط لشکر ایرانیان، حالا 

نوبت به جوانان ایرانی دست به فتح الفتوحی در هند بزنند.
میان  شدیدی  لفظی  درگیری های  پست،  این  انتشار  از  پس  اما 
هواداران دو تیم در فضای مجازی رخ داد، این پست پرسپولیسی ها با 
واکنش تندی از سوی هندی ها روبه رو شد و بازتاب عجیب و بزرگی 

در کشور هند داشت.
در شرایطی که جوِ فضای ارتباط میان دو تیم، تیره و تار شده بود، 
باشگاه پرسپولیس روز گذشته با انتشار پستی در پیج رسمی باشگاه، 
بابت آن پست قبلی،  برادر خود خواند و  را دوست و  کشور هند 

عذرخواهی کرد.
در بخشی از بیانیه باشگاه پرسپولیس آمده است:»رابطه دو کشور ایران 
و هند به امروز و دیروز مربوط نیست و ریشه در تاریخ دارد. در روزی 
که کاروان پرسپولیس برای رقم زدن موفقیتی تازه آسمان ایران را به 
سمت هندوستان ترک کرد، پستی در صفحه اینستاگرام باشگاه منتشر 
شد که این اتفاق بدون هماهنگی بود و به همین علت وظیفه خود 

می دانیم بابت اتفاقات رخ داده عذرخواهی کنیم«.
اما جدا از تمامی این بهانه تراشی ها و توجیه های غیرحرفه ای، حالا 
که ایرانی ها مجبور به عذرخواهی شدند، بهتر است به چندین نکته 

اشاره کرد:
چرا صفحات رسمی پرسپولیس در شبکه های اجتماعی و اطلاع رسانی 
اخبار این باشگاه در این شبکه ها باید در بیرون از باشگاه و خارج 
از مدیریت باشگاه اداره شوند و تمام و کمال در اختیار کارگزار یا 

اسپانسرهای تیم باشد؟
پرسپولیسی ها درس  آل کثیر،  داستان محرومیت عیسی  در  مگر 
نگرفته اند که بازهم بدون هیچ تدبیری دست به چنین اعمالی 
هم  پست  این  اگر  می ریزند،  هیزم  دشمن،  آتش  در  و  می زنند 
نژارپرستانه تلقی شود و بازهم کنفدراسیون فوتبال آسیا، با حکمی 
پاسخگو  کسی  چه  شود،  پرسپولیس  محرومیت  باعث  سنگین 

خواهد بود؟
آقایانی که برای کسب اعتبار، از نام نیاکان ایران بزرگ مایه می گذراند، 
بهتر است در زمینه احترام به تمامی نژاد ها هم از همان بزرگان ما 
بهره گیری کنند و فقط در لفاظی شهرت نداشته باشند و با چنین 
اعمال نابخردانه ای، فرهنگ پاک و بزرگ آریایی را در سطح بین الملل 

خدشه دار نکنند.

نوآ سولسشر، فرزند اوله گونار سولسشر به درگیری لفظی پدرش با ژوزه 
مورینیو، سرمربی تاتنهام واکنش نشان داده است.

ابتدای هفته منچستریونایتد موفق شد در نبردی انتقامی با نتیجه 3-1 
تاتنهام را مغلوب کرده و جایگاه خود در رده دوم جدول لیگ برتر را 
استحکام بخشد. اما در پایان این بازی درگیری لفظی بین سوسشر 
و مورینیو توجه هواداران را به خود جلب کرد. سرمربی یونایتد به 
صحنه ای که سون هیونگ مین برای دقایقی روی زمین افتاده بود 
معترض شده و مدعی شد اگر این اتفاق برای فرزندش رخ دهد به او 

غذا نخواهد بود.
اما مورینیو نیز در مقام دفاع از بازیکن تیمش برمده و مدعی شد سون 
خوش شانس است که پدری مانند سولسشر ندارد. حالا نوآ سولسشر، 
فرزند 20 ساله اوله که در تیم کریستین ساند در نروژ بازی می کند، 
مدعی شد همیشه به او غذا داده می شود و مورینیو قصد گمراه کردن 

حواس هواداران را داشته است.
نوآ سولسشر، در این رابطه گفت:»یکشنبه و بعد از تماشای این 
مصاحبه ها خیلی خندیدم. البته همیشه به من غذا داده می شود و 
می توانم در این خصوص به همه اطمینان بدهم. هم تیمی ام مکس 
ویلیامسن وقتی امروز قبل از تمرین با من روبرو شد از من پرسید 
که آیا به من غذا داده شده است یا نه. البته من هرگز به شکلی که 
سون هیونگ مین روی زمین افتاده بود زمین نمی خورم و این اتفاق 

برای من رخ نخواهد داد. البته آن روز تاتنهام در مقابل منچستریونایتد 
شکست خورد و در واقع من تصور می کنم ژوزه مورینیو قصد داشت 
با این مصاحبه تمرکز دیگران را از روی نتیجه ای که تیمش گرفته 

دور کند«.

پرسپولیس با تجربه دو فینال، استقلال - تراکتور و فولاد هم مدعی اند؛آقایان فرهنگ آریایی ما این بود؟

تب فراگیر فوتبال آسیا در معرکه کرونا

»لورن بلان«: 

پرسپولیس بهترین تیم گروه است

»نوآ سولسشر«:

مورینیو فقط می خواست حواس ها را پرت کند

حرف آخر

جزیره

آسیا

نوزدهمین دوره لیگ قهرمانان آسیا در شرایطی از امروز 
آغاز می شود که تیم های ایرانی همچنان در حسرت بالا 

بردن جام قهرمانی در این مسابقات هستند.
البته پرسپولیس طی 4 دوره اخیر دوباره تا یک قدمی 
فتح جام پیش رفته ولی در بازی پایانی بنا بر دلایلی 
که خیلی هم فنی نبود سرخپوشان بازی را در هردو 
فینال واگذار کردند تا این حسرت همچنان بر دل فوتبال 

ایران بماند.
پرسپولیس وقتی سه سال قبل با برانکو به فینال آسیا 
رفت از مسیرهای بسیار دشواری عبور کرد و در بازی 
پایانی غرب آسیا با چاشنی شانس و غیرت و درخشش 
بیرانوند درون دروازه خود را بسلامت عبور داد تا به 

فینال برسد. 
طارمی  مهدی  کاری  شیرین  دلیل  به  دوره  ان  در 
پنجره نقل و انتقالات باشگاه بسته بود به گونه ایی 
که در فینال مقابل نماینده ژاپن برانکو برای انتخاب 
14 بازیکن کاری دشوار پیش رو داشت اما غیرت و 
شجاعت آن بازیکنان ستودنی بود و در تهران مقابل 
یکصدهزار تماشاگر چقدر حسرت خوردیم که می 
دیدیم پرسپولیسی ها هرچه نگاه به نیکت می کنند 
یک بازیکن موثر ر ا نمی بینند تا در مقابل تیم پرستاره 
ژاپنی تغییراتی بدهند و با ورود دو بازیکن تازه نفس 

به برتری برسند.
آنها  همه  به  باید  و  کرد  رو  داشت  هرچه  تیم  آن 
دست مریزاد گفت ولی این نقطه تاریک را سلسله 
بی مسئولیت هایی برای فوتبال ایران برجای گذاشت 

و تازه دو قورت و نیمشان هم باقی بود.
دوره گذشته که پرسپولیس با یحیی به فینال رسید 
هرچند نسبت به گذشته اوضاع پرسپولیس بهتر بود 
ولی در نقطه مقابل اولسان کره جنوبی کم مهره تر بود 
با این وجود اگر گل محمدی می توانست در ده دقیقه 
پایانی تیمش را خوب مدیریت کند و کمی ارامش به 

پرسپولیس میداد فتح جام نزدیک بود که نشد.

اکنون و در مسابقاتی که از امروز به صورت متمرکز 
در 4 نقطه شرق و غرب آسیا برگزار می شود هر 4 
نماینده ایران خود را مدعی میدانند و باید دید کدام 
تیم ها می توانند از این دوره مقدماتی بگذرند ولی  
کارشناسان آسیا همچنان پرسپولیس را یکی از شانس 
های رسیدن به مراحل پایانی می دانند چون تجربه این 
مهم را دارد با این وجود ابتدا باید دور مقدماتی را ببینیم 

تا بعد راجع به مدعیان اظهار نظر کنیم.
لیگ قهرمانان آسیا در دوره قبلی پس از برگزاری دو 
هفته از دیدارهای مرحله گروهی به دلیل همه گیری 
برگزاری  با  نهایت  در  و  متوقف شد  کرونا  ویروس 
متمرکز بازی های غرب، شرق و فینال در قطر به پایان 
رسید. حالا ACL-19 از آغاز با چاشنی COVID-19 آغاز 
خواهد شد و فرمت جدید این مسابقات از ابتدا به 
صورت متمرکز برگزار خواهد شد. مسابقات غرب در 
پنج گروه چهار تیمی به میزبانی سه کشور عربستان 
)گروه های A و C و D(، امارات )گروه B( و هند )گروه 
E( برگزار و مسابقات شرق نیز به همین شکل برگزار 
خواهد شد که به زودی میزبانی پنج گروه شرق تعیین 
و تکلیف می شود. با 40 تیمی شدن این مسابقات، 
ابتدا مسابقات در مرحله گروهی برگزار شده که 10 تیم 
نخست هر گروه و سه تیم برتر دوم از غرب و سه تیم 
برتر دوم از شرق به مرحله یک هشتم نهایی می رسند و 

سپس مسابقات به صورت حذفی برگزار می شود.
چهار نماینده ایران در لیگ قهرمانان آسیا با اینکه 
نتوانستند از کنفدراسیون فوتبال آسیا میزبانی دیدارهای 
گروه های خود را بگیرند، اما همین مسئله برای آنها 
انگیزه ای ایجاد کرده تا بتوانند با صعود از گروه شان برای 
رقبا خط و نشان بکشند. تیم هایی که انگیزه لازم را برای 
صعود دارند و باید دید آیا بالاخره طلسم قهرمان نشدن 

در لیگ قهرمانان آسیا را خواهند شکست یا نه.
ولی یک نقطه تاریک اینکه پاس تهران تیمی که در 
سال 1371 آخرین عنوان قهرمانی باشگاه های آسیا را 
برای ایران به ارمغان آورد اکنون بدون نام و نشان است 
و اثری از آن تیم بزرگ و قطب سوم آن روزهای فوتبال 
ایران نیست و باید به حال این فوتبال تاسف خورد که 
یک چنین تیم بزرگ و ریشه داری را با ندانم کاری و 
اعمال سلیقه های سیاسی به ورطه نابودی بردند در 
حالیکه اگر پاس دوباره احیا شود با پیشینه درخشان و 
قدمت بالا و بزرگانی که دارد می تواند یکی از مدعیان 

در لیگ ایران و در آسیا باشد.

سرمربی الریان با اشاره به سختی های بازی در هند، 
اعتراف کرد که پرسپولیس بهترین تیم گروه پنجم 

است.
می  آغاز  امروز  از  آسیا  قهرمانان  لیگ  دیدارهای 
شود که در یکی از این دیدارها، دو تیم همگروهی 
پرسپولیس یعنی الریان قطر و گوا هند از ساعت 

21:30 به مصاف هم خواهند رفت.
لورن بلان سرمربی فرانسوی تیم فوتبال الریان در 
نشست خبری پیش از بازی فردا گفت: این اولین 
بار است که در لیگ قهرمانان آسیا مربیگری می کنم 
و بنابراین این مسابقات برای من یک چالش بزرگ 
است که از طریق آن تلاش می کنم بهترین ها را 
برای تیمم کسب کنم. اولین رویارویی با تیم یمزبان 

مطمئناً دشوار خواهد بود.
او ادامه داد: من از طریق فیلم، دیدارهای حریف 

را دنبال کردم. آنها تیم خوبی هستند اما من فکر 
می کنم دما و رطوبت بالا بر روی عملکرد تیم ها 
تاثیری خواهد داشت که البته این قضیه در مورد 
همه تیم ها صدق می کند، اما ممکن است رقیبان 

تیم میزبان زودتر خسته شوند.
وی افزود: این تورنمنت بدون شک با دوره های 
قبلی متفاوت است جایی که مسابقات هر دو هفته 
یکبار برگزار می شد ولی اکنون هر سه روز یکبار باید 
یک مسابقه برگزار می شود و ما امیدواریم که سطح 

خوبی را نشان دهیم و مسیرمان را هموار کنیم.
او در پایان با اعتراف به قدرت پرسپولیس گفت: به 
نظر من بهترین تیم گروه ما پرسپولیس است. گوا، 
الریان و الوحده همه با این تیم ایرانی قدرتمند رقابت 
می کنند ولی فکر می کنم تنها رقیب اصلی و فشار 

زیاد روی الریان در بازی با پرسپولیس خواهد بود.

سیدفرشاد فیض آبادی
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